

Title (en)

Packaging box as storing recipient for foil webs, and process for its production.

Title (de)

Verpackungsschachtel als Aufbewahrungsbehälter für Folienbahnen sowie Verfahren zu ihrer Herstellung.

Title (fr)

Boîte d'emballage destinée à contenir des bandes de feuilles, et procédé pour sa fabrication.

Publication

EP 0027427 A1 19810422 (DE)

Application

EP 80710020 A 19800905

Priority

DE 2941759 A 19791016

Abstract (en)

A packaging box as a storage container for at least one web of film, in particular for a transparent film, wound into a film roll, having a passage aperture for the web of film which can be removed from the storage container through said passage aperture and having an abrasive tear-off edge for separating the web of film which is held against the tear-off edge for this purpose, and a process for the production of the packaging box, are to be improved in such a way that the tear-off edge of the packaging box has an adhesive strength which is as high as possible and a low susceptibility to damage during use, allows straight-line separation of the web of film and does not harbour any risk of injury. This is achieved by a packaging box (1), the tear-off edge of which is a corrugated cutting edge (13) having a coating (16) applied on the inside of the latter with grain particles producing projections - preferably corundum grains embedded in glue, the coating being at least partially provided on the narrow edge surface (s) of the corrugated cutting edge and on at least one surface (m) of the cutting piece. For this purpose, a cutting piece is produced from a sheet of cardboard or a corresponding workpiece and a corrugated cutting edge (13) from the packaging blank is coated with a mixture (29) of adhesive and corundum grains present in the latter. <IMAGE>

Abstract (de)

Eine Verpackungsschachtel als Aufbewahrungsbehälter für wenigstens eine Folienbahn, insbesondere für eine - zu einer Folienrolle gewickelte - Klarsichtfolie mit einer Durchlauföffnung für die durch diese aus dem Aufbewahrungsbehälter entnehmbare Folienbahn und mit einer abrasiven Abreißkante zum Zertrennen der hierzu an die Abreißkante herangeführte Folienbahn, sowie ein Verfahren zur Herstellung jener Verpackungsschachtel, sollen so verbessert werden, daß die Abreißkante der Verpackungsschachtel eine möglichst hohe Haftfestigkeit sowie geringe Anfälligkeit beim Gebrauch aufweist, ein geradliniges Zertrennen der Folienbahn ermöglicht und keine Verletzungsgefahr in sich birgt. Dies wird durch eine Verpackungsschachtel (1) erreicht, deren Abreißkante eine gewellte Zuschnittskante (13) mit einer auf diese innig aufgetragenen Beschichtung (16) mit Vorsprüngen erzeugenden Kornpartikeln - bevorzugt in Leim eingebetteten Korundkörnern - ist, wobei die Beschichtung an der schmalen Kantenfläche (s) der gewellten Zuschnittskante sowie an wenigstens einer Fläche (m) des Zuschnittes zumindest teilweise vorgesehen ist. Hierzu wird aus einem Kartonblatt oder einem entsprechenden Werkstück ein Zuschnitt gefertigt sowie aus dem Verpackungszuschnitt eine gewellte Zuschnittskante (13) mit einem Gemisch (29) aus Kleber und in diesem vorhandenen Korundkörnern beschichtet.

IPC 1-7

B65D 85/672

IPC 8 full level

B31B 1/74 (2006.01); **B65D 83/08** (2006.01); **B65H 35/00** (2006.01)

CPC (source: EP)

B65D 83/0882 (2013.01); **B65H 35/0006** (2013.01); **B31B 50/743** (2017.07); **B65D 2583/087** (2013.01); **B65H 2701/1752** (2013.01)

Citation (search report)

- GB 1483620 A 19770824 - ST REGIS PAPER CO
- US 2888181 A 19590526 - LINCOLN HENRY A, et al
- US 3193427 A 19650706 - ROGERS FRANCIS W

Cited by

EP0057017A1; GB2162816A; CN109849426A

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH FR IT LI NL

DOCDB simple family (publication)

EP 0027427 A1 19810422; DE 2941759 A1 19810430

DOCDB simple family (application)

EP 80710020 A 19800905; DE 2941759 A 19791016